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لطفا در خانه بمانید!
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گروهعلمیوآموزشــی-عباس 
فرجاد، پزشــک  عضو هیئت علمی گروه 
علوم ورزشــی دانشــگاه بیرجند اقدام به 
ســاخت نمونــه اولیه کفش  ورزشــی با 

مکانیزم هیدرولیکی کرد.  
 این کفش پس از انجام تســت های 
آزمایشگاهی موفق به کسب گواهی ثبت 
اختراع از  پژوهشــگاه تربیت بدنی و علوم 

ورزشی شد.  
فرجــاد پزشــک گفــت: یکی از 
مهمترین موانع در خصوص هدایت افراد 
جامعه به ســمت  ورزش و متعاقباً هدایت 
جامعه به ســمت سلامتی، پویایی و نشاط 
نبــود امکانات در دســترس و  مقرون به 
صرفه ورزشــی به برای همه افراد جامعه 
است. از جمله اصلی ترین و ضروری ترین 
 تجهیزات ورزشــی که هر فردی در هنگام 
ورزش باید تأکیــد ویژه ای روی انتخاب 
آن داشته  باشد، کفش ورزشی است، چون 
کفش ورزشی بطور مستقیم رابط پا و زمین 
بوده و  می تواند نقش مهمی در بار های رد 

و بدل شده بین پا و زمین داشته باشد.  
وی در مــورد اهمیــت نوع کفش 
تصریح کرد: اهمیت کفش هنگامی بیشتر 
می شــود که افراد  بخواهند از آن به عنوان 
ابزاری برای پیاده روی های طولانی مدت 
بــا هدف افزایش ســلامت  قلبی عروقی، 

مفصلی و تناســب اندام استفاده کنند. در 
حال حاضر کفش های مختلف و  متنوعی 
برای هر ســلیقه، هر سن و هر جنسی در 
بازار وجود دارند کــه می توانند نیاز ها را 
 برطرف کنند. با این حال نیاز افرادی که به 
قصد سلامت، پیاده روی و کاهش اضافه 
وزن  به دنبال کفش می گردند کمی متفاوت 

است.
 عضو هیأت علمی دانشگاه بیرجند 
با اشــاره به تصور رایج و موارد تبلیغاتی 
کفش های  پیــاده روی گفت: کفش های 
پیاده روی نباید به گونه ای باشد که انرژی 
مصرفی طی راه رفتن  را کاهش دهد، بلکه 
بر عکــس باید موجــب افزایش انرژی 
مصرفی و افزایش درگیری  عضلانی شود و 
از این طریق رسیدن به هدف های ذکر شده 
را تســهیل کند. از سویی  کاهش نیرو های 
اعمالی بر پا و مفاصل اندام تحتانی طی راه 
رفتن یکی از نکات مهمی اســت  که افراد 
در هنگام انتخــاب کفش برای پیاده روی 
طولانــی مدت به دنبال آن هســتند.   وی 
هدف از ارائه ایده کفش ورزشی با مکانیزم 

هیدرولیکی را تولید کفشــی دانست 
که  بتواند در مقایســه با کفش های 
عــادی مخصــوص پیــاده روی 
درگیر عضلات و انرژی مصرفی 
را  تــا چندین برابر افزایش دهد و 

نیرو های اعمالی بر مفاصل را کاهش دهد.  
با اجرای طرح پژوهشــی توســط 
محققــان دانشــگاه بیرجند بــه منظور 
محرومیت زدایــی، آب معدن طلای هیرد 

تأمین شد.  
بــا انعقاد طــرح پژوهشــی برون 
دانشــگاهی "  بیــن دانشــگاه بیرجند و 
شــرکت تهیه و تولید مــواد معدنی ایران 
" مطالعات تأمیــن آب )هیدروئولوژی( 

 معدن طلای هیرد انجام شد.  
آب مــورد نیاز این معــدن پس از 
مطالعات زمین شناســی، هیدروژئولوژی 

و حفر چاه تأمین شد.  
حسن ضیاء مجری این طرح افزود: 
این چاه دارای آبدهی با کیفیت مناسب ۵۴ 

لیتر بر ثانیه  است که قادر است آب 
مــورد نیاز این معدن را در دراز 

مدت تأمین کند.  
معدن طلای هیرد 

در فاصله ۱۴۰ کیلومتری جنوب شرق شهر 
بیرجند و حد فاصل شهر های خوسف  و 
نهبندان واقع شده اســت. راه اندازی این 
معــدن نقش مهمی در رفــع محرومیت 

زدایی این منطقه  خواهد داشت.  
ضیاء، کارشــناس گروه مهندســی 
معدن، دانــش آموخته دکتری تخصصی 
آب هــای  زیرزمینی از دانشــگاه صنعتی 

شاهرود است.
وی مجــری ۴۴ طرح پژوهشــی 
وخدمات فنی و  مهندســی بین دانشگاه 
بیرجنــد با بخش دولتی و خصوصی بوده 
اســت که نقش مهمی در تأمین آب  مورد 
نیاز شــرب، کشــاورزی و صنعت استان 

داشته است.  

ثبت اختراع کفش ورزشی با 
مکانیزم هیدرولیکی

به همت محققان دانشگاه بیرجند انجام شد؛

گروهعلمیوآموزشــی-این 
محصول در شــرایط بسیار مطلوبی قرار 
داشته و جذابیت های آن چنان زیاد است 
که برچسب قیمت 26997 دلار برای آن 
به هیچ وجه عجیب نباشد و خیلی ها آنرا 
به یک وانت صفر کیلومتر که می توان با 

این قیمت تهیه کرد، ترجیج دهند!
اکسپلورر اسپرت ترِک محصولی 

از فورد اســت که در فاصله سال های 

2۰۰۰ تــا 2۰۱۰ البته بــا یک وقفه کوتاه 
روی خط تولید قرار داشــت تا نسل اول 
آن از 2۰۰۱ تــا 2۰۰۵ و نســل دوم آن از 
2۰۰7 تا 2۰۱۰ ارائه شــود. در این میان 
نســخه های ویژه و تولید محدود نیز از 

این وانت ارائه شد.
اســپرت ترک نســل دوم برابر با 

میلیمتر   ۵339
در طــول، ۱872 میلیمتر در 
عرض و ۱82۰ تــا ۱8۴2 میلیمتر 

در ارتفاع)با توجه به سال تولید( توسعه 
یافتــه و فاصله بین محورهــای آن نیز 
33۱۵ میلیمتر است. با این ابعاد مشخص 
می شــود که یک وانت درشــت اندام و 
قدرتمند پیش روی مخاطب قرار خواهد 

گرفت.
در بخش پیشرانه نیز نمونه ۴ لیتری 
6 ســیلندر و ۴.6 لیتری 2۴ ســوپاپ 8 
ســیلندر مورد استفاده قرار گرفت. برای 
جعبــه دنــده نمونه های ۵ و 6 ســرعته 
اتوماتیک روی این محصول نصب شده 

است.
آدرنالین؛ یک نسخه ویژه

بــه تازگی یکــی از متفاوت ترین 
اســپرت ترک ها در مــدل 2۰۰8 برای 
فروش توســط مالک خصوصی معرفی 
شــده که کیلومتر شــمار آن عدد واقعی 
۱6۱ هزار کیلومتر را نشــان می دهد! به 
رغم کارکرد زیاد؛ این محصول در شرایط 

بسیار مطلوبی قرار داشته و جذابیت های 
آن چنان زیاد اســت که برچسب قیمت 
26997 دلار برای آن به هیچ وجه عجیب 
نباشــد و خیلی ها آنرا به یک وانت صفر 
کیلومتر که می توان با این قیمت تهیه کرد، 

ترجیح دهند!
همانطــور که در تصویر مشــاهده 
می کنید ایــن محصول به رنگ قرمز و با 
بدنه ای چاق و اسپرت دلبری های خاص 
خود را دارد زیرا در این محصول از پکیج 
ادرنالین استفاده شده که نتیجه اش ظاهر 
و جزئیات متفاوت بــرای پیکاپ فورد 
است. در بخش پیشــرانه موتور کایوت 
8 ســیلندر ۵ لیتری تنفس طبیعی با ۴۰۰ 
اســب بخار خروجی و گشــتاور ۴۰۰ 
پوندفوت انجام وظیفه کرده و بر جذابیت 
های اکســپلورر اسپرت ترک می افزاید. 
این مجموعه با یک جعبه دنده 6 ســرعته 

دستی هماهنگ شده است.

اکسپلورر اسپرت تِرک آدرنالین

گروهعلمیوآموزشــی-منادی گفت: در گذشته 
سوء مدیریت هایی وجود داشت که وضعیت فرهنگیان در 
شرایط کنونی است و در مجلس یازدهم به دنبال آن هستیم 

که نظارت را بیشتر مورد توجه قرار دهیم.
علیرضا منادی، رئیس کمیسیون آموزش مجلس در 
برنامه پرسشــگر با موضوع سیاست گذاری در آموزش و 
پرورش با اشاره به جمعیت تحت پوشش وزارت آموزش 
و پرورش بیان کرد: شــورای عالی انقلاب فرهنگی بخش 
مهمی از تکالیف آموزش و پرورش را در قالب سند تحول 
بنیادین تدوین کرده و وزارتخانه موظف به اجرای آن است. 
همچنین شورای عالی آموزش و پرورش و مجلس از دیگر 

نهاد های سیاست گذار در این عرصه محسوب می شوند.
وی ادامه داد: طی 2-3 ســال گذشته ۱۰ هزار میلیارد 
تومان مجلس به بودجــه آموزش و پرورش از محل های 
دیگر افزوده اســت. همچنین مجلس شورای اسلامی به 
موضوع رتبه بندی وارد شــد و اخیــرا هم ۵ هزار میلیارد 
تومان دیگر به بودجه آمــوزش و پرورش اختصاص داد 
عــلاوه بر آن به موضوع اســتخدام در آموزش و پرورش 

هم ورود می کند.
رئیس کمیسیون آموزش مجلس اظهار کرد: مجلس 
به دنبال آن است تا وزارت آموزش و پرورش وظایفش را 
با توجه به سیاست های بالادستی به درستی انجام دهد و در 
گذشته سوء مدیریت هایی وجود داشته است که وضعیت 
فرهنگیان در شــرایط کنونی است و در مجلس یازدهم به 
دنبال آن هستیم که نظارت را بیشتر مورد توجه قرار دهیم.

منــادی ادامــه داد: با وجود پنج برابر شــدن حقوق 
فرهنگیان، اما باز هم این قشر در جایگاه اجتماعی درستی 

از حیث معیشــت قرار ندارد. در همین شرایط مجلس از 
اهرم های نظارتی خود همچون سوال و استیضاح استفاده 
خواهد کرد. همچنین در مورد رتبه بندی آموزش و پرورش 
اعتبار خوبی در نظر گرفت، اما اساس کار رتبه بندی مورد 

توجه قرار نگرفت.
وی با اشاره به اینکه شورای عالی آموزش و پرورش 
تاثیر گذاری لازم را دارد افزود: تا ســال ۱۴۰۱، 32۰ هزار 
معلم از آموزش و پرورش خارج می شــوند و اگر مصوبه 
استخدامی مجلس درباره نیرو های نهضتی و حق التدریس 

نبود معلوم نبود که این کمبود چطور جبران می شد.
شــورای عالی آموزش و پــرورش را باید 

تقویت کنیم
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: بعد از شروع به کار کمیسیون آموزش 3۰ 
قانون مهم را استخراج کردیم که برای هرکدام یک نماینده 
و برای هردســتگاه یک نفر را از کمیسیون مامور و مسئول 
کردیم. بر همین اســاس شورای عالی آموزش و پرورش 
را هــم باید تقویت کنیم و یک نفر را برای این کار در نظر 
گرفتیم هرچند که دونفر عضو ناظر از مجلس در شــورای 

عالی داریم که بیشتر تشریفاتی هستند.
تــاش مجلس برای اســتخدام ۸ هزار دبیر 

پرورشی و روانشناسی
منادی با اشاره به اینکه اراده مجلس انقلابی است که 
با دولت در یک ســال مانده تعامل کند، تاکید کرد: تلاش 
داریم تا برای استخدام 8 هزار دبیر پرورشی و روانشناسی 
سازمان امور استخدامی مجوز دهد. همچنین وقت آن است 
که بررسی کنیم چرا معلمان ناراضی اند؟ چرا نسل جدید 

به ســمت کنکور سوق پیدا می کند و مواردی دیگر از این 
قبیل را بررسی کنیم.

به دنبال حذف کنکور هستیم
وی ادامه داد: به دنبال حذف کنکور هستیم و باید دید 
گردش مالی 8 هزار میلیارد تومانی و پشت پرده آن چیست، 
کیفیت در آموزش و پرورش افت پیدا کرده است. باید در 

افزایش کیفیت معلمان دقت کنیم.
رئیس کمیسیون آموزش مجلس تصریح کرد: همه 
ورودی های آموزش و پرورش باید از دانشــگاه فرهنگیان 
عبور کنند. در اساسنامه ماده 28 دانشگاه آمده است که هر 
کس مدرک دانشگاه های دیگر را دارد در آزمون استخدامی 
شــرکت کرده و بعد از پذیرش، دوره آموزشی در دانشگاه 

فرهنگیان بگذارند و سپس وارد آموزش و پرورش شود.
منادی با اشاره به حذف معاونت پرورشی در برهه ای 
از زمان، گفت: پرورش یک کفه آموزش و پرورش است و 
باید معلم فیزیکی تربیت کنیم که به مباحث پرورشی بپردازد 
در واقع دانش آموزی که به ســمت حیات طیبه برود نیاز 

داریم نه آنکه سکولار باشد.

ورود مجلس به موضوع حذف کنکور
رئیس کمیسیون آموزش مجلس خبر داد:

گروهعلمیوآموزشی-رییس دانشگاه تهران با بیان 
اینکه تمام مجتمع های خوابگاهی کوی دانشگاه بازگشایی 
شده اســت، گفت: هیچ دانشجویی در خوابگاه و فضای 

دانشگاه تهران به کرونا مبتلا نشده است.
محمود نیلی احمد آبادی با بیان اینکه دانشــجویان 
محدودی را در خوابگاه و محیط دانشگاه پذیرش می کنیم، 
اظهار داشت: دانشــجویان کارشناسی ارشد و دکتری که 
اســاتید، مدیریت گروه و دانشکده تایید کنند حضور آنها 
در دانشــگاه ضروری است، می توانند در خوابگاه مستقر 
هستند. وی ادامه داد: تعداد ساکنین خوابگاه متفاوت است 
اما تقریبا تمام دانشجویانی که تاییدیه داشتند، در خوابگاه 
ها ساکن هستند. خوشبختانه گزارشی مبنی بر اینکه دانشجو 
یا استادی در فضای دانشگاه یا خوابگاه به کرونا مبتلا شده 

است، نداشتیم.
رییس دانشــگاه تهران با اشــاره بــه پروتکل های 
بهداشتی دانشگاه برای اسکان دانشجویان خوابگاهی اظهار 

داشــت:  تمامی دانشجویان در ابتدای استقرار در خوابگاه 
بررسی می شــوند همچنین به معاونت دانشجویی اعلام 
شده است که به صورت مستمر محیط های خوابگاهی و 

دانشگاه را رصد و نظارت کنند.
نیلی با بیان اینکه تمام بخش های کوی دانشگاه تهران 
بازگشــایی شده و در اختیار دانشجویان قرار گرفته است، 
تصریح کرد: تعداد دانشــجو در اتاق ها حداقل یک تا دو 

نفر است.  
تهیه غذا بر عهده دانشجویان است

نیلی با اشــاره به شــیوه تغذیه دانشجویان در دوران 
کرونا عنوان کرد: در حال حاضر به دلیل مســائل بهداشتی 
در بین دانشجویان غذا توزیع نمی شود و تهیه غذا بر عهده 

خود دانشجویان است.
ترم تحصیلی جدید مجازی است

نیلــی با بیان اینکــه تعداد محــدودی از امتحانات 
حضوری برگزار شده است، تصریح کرد: مابقی امتحانات 

حضوری طبق اعلام ســتاد کرونا در ماه های آینده برگزار 
می شود.

رییس دانشگاه تهران با بیان اینکه ترم تحصیلی آینده 
از 29 شهریور ماه آغاز می شود، گفت: ترم تحصیلی جدید 
دانشــگاه غیرحضوری است و برنامه ریزی کرده ایم تمام 
فعالیت های آموزشی از طریق سامانه یادگیری الکترونیکی 

انجام شود.

هیچ دانشجویی در خوابگاه دانشگاه تهران به 
کرونا مبتلا نشده است

رییس دانشگاه تهران :

گروهعلمیوآموزشی-معاون 
اول ریاســت جمهوری گفت: دانشگاه 
پیــام نور در دوران کرونا به دانشــگاه ها 
کمک کرد و باید از آن به عنوان دانشگاه 

»از راه نزدیک« یاد کرد.
اســحاق جهانگیری معــاون اول 
ریاست جمهوری در دیدار  محمد زمانی 
رئیس دانشگاه پیام نور عملکرد دانشگاه 
پیــام نور در دوران کرونا را بهینه و مثبت 
ارزیابی کرد و گفت: دانشگاه پیام نور در 
این دوران به همه دانشــگاه ها کمک کرد 
و بــا این عملکرد بهینه در ارائه خدمات 
الکترونیک و حذف فاصله ها، باید از آن 
به عنوان دانشگاه »از راه نزدیک« یاد کرد.
جهانگیــری اظهار کــرد: تقویت 
هــاب بین الملل به دلیــل نقش موثر در 
توســعه آموزش در سطح کشور، منطقه،  
گســترش زبان بین المللی و دیپلماسی 

علمی باید مورد توجه قرار گیرد.
وی اشــتغال را یکی از بزرگ ترین 
دغدغه های کشــور دانســت و افزود: 
امروز فارغ التحصیلان بهترین دانشگاه ها 
دغدغه اشــتغال دارنــد و این در حالی 
است که بهترین افراد کشور باید بتوانند 

کارآفرین شوند.
معاون اول ریاســت جمهوری با 
عنوان اینکه دانشــگاه پیــام نور بیش از 
انتظار ما در سطح اشتغالزایی عمل کرده 
و ایــن قابل تقدیر اســت، بیان کرد: این 
دانشگاه می تواند تاثیر تعیین کننده ای در 
اشتغال داشته باشد و آموزش های مکمل 
این دانشــگاه می تواند افراد را تبدیل به 

کارآفرین کند که لازمه آن مطالعه میدانی 
و ایجاد رشــته های متناسب با بازار کار 

جهت تحول در اقتصاد کشور است.
جهانگیری افزود: با امضای تفاهم 
نامه میان دانشــگاه پیــام نور و معاونت 
توســعه روســتایی و مناطــق محروم، 
مهارت آموزانی که دوره های آموزشــی 
را گذرانده اند، تحت پوشش تسهیلات 

اشتغال زایی قرار می گیرند.
وی در پایــان ادامــه داد: با توجه 
به گزارشــات پایلوت انجام شــده در 7 
مرکز دانشــگاه پیام نور در اســتان های 
مختلــف که به صورت آزمایشــی اجرا 
شــد، اقدامــات موثــری در زمینه ارائه 
آموزش مهارتی ارائه شــده است، اما در 
فاز دوم باید مناطق و استان های محروم 

در اولویت قرار گیرند.
آمادگــی دانشــگاه پیام نور 

برای برگزاری آزمون های ملی
محمدرضا زمانی رئیس دانشــگاه 

پیام نور در دیدار با اســحاق جهانگیری 
معاون اول ریاســت جمهوری و محمد 
حســین امید معاون توسعه روستایی و 
مناطق محروم، گفت: دانشــگاه پیام نور 
تجربه بســیار موفقــی در ارائه خدمات 
آموزشــی الکترونیکــی بــا برگزاری 
کلاس های آنلاین بــا ظرفیت 3۰ هزار 
نفــر همزمــان و همچنیــن آزمون های 

الکترونیکی در دوران کرونا داشت.
زمانــی افزود: تقویــت هاب بین 
المللــی می تواند نقش بســیار مثبتی در 
گســترش زبان بین الملل و دیپلماســی 

علمی ایفا کند.
وی با عنوان اینکه هر مجموعه ای 
که آزمون ملی داشته باشد، دانشگاه پیام 
نور با کمال میل خدمــات الکترونیکی 
خود را به آن مجموعه ارائه خواهد کرد، 
اظهار کرد: در این نیمســال آزمون های 
دانشــگاه تهران و همچنین آزمون های 
آنلایــن پژوهشــکده بیمــه در نهایت 

صحت، دقت و سلامت به کمک دانشگاه 
پیام نور بــه صورت الکترونیکی برگزار 
شد و خدا را شاکریم که دانشگاه پیام نور 
توانســت با استفاده از ظرفیت های خود 
گامــی مثبت در جهــت تامین نیاز های 
دیگر دانشــگاه ها و مجموعه های کشور 
داشــته باشد و تمامی بازخورد ها در این 
زمینه مثبت بوده اســت. وی همچنین به 
تفاهم نامه مشــترک دانشگاه پیام نور و 
معاونت توسعه روســتایی اشاره کرد و 
افزود: این تفاهم نامه بستر بسیار مناسبی 
برای دانش آموختگان دانشــگاه پیام نور 
و همچنین دیگر دانشــگاه ها است که با 
اجرای آن بر اســاس پتانســیل و روند 
اشــتغالزایی هر منطقه، دوره هایی برای 
دانــش آموختگان دانشــگاهی برگزار 
می شــود. دانش آموختگان پس از اخذ 
گواهــی می تواننــد از وام ۱۰۰ میلیونی 
باکارمــزد 6 درصــد برای اشــتغال و 

کارآفرینی برخوردار شوند.
زمانــی بــا اشــاره بــه اینکه در 
حــال حاضر حرکت اشــتغالزایی فارغ 
التحصیلان دانشگاه ها کمی به دلیل کرونا 
کند شده اســت، گفت: با وجود تمامی 
محدودیت های ناشــی از شیوع بیماری 
کرونــا، تاکنون 2۵۰ نفــر آموزش های 
تخصصــی و بازاریابــی را گذرانده اند. 
به طــور مثال صرفا در اســتان مرکزی، 
دانش آموختــگان دوره هــای مهارت 
افزایی دانشــگاه پیام نور توانستند بدون 
تسهیلات، ماســک و گان مورد نیاز کل 

استان را تولید و تامین کنند.

دانشگاه پیام نور می تواند تاثیر تعیین کننده ای در اشتغال داشته باشد
معاون اول رئیس جمهور:

گروهعلمیوآموزشی-مدیرکل 
دفتر فنی و حرفــه ای و کاردانش وزارت 
آموزش و پرورش اعلام کرد: ۱8 رشــته 
جدید در هنرســتان های کشور در سال 
جهش تولید برای ســال تحصیلی آینده 
متناســب با نیازهای بازار کار دایر شــده 

است.
ســید مصطفی آذرکیش با اشــاره 
به اینکه این رشــته ها در راستای اجرای 
ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش و 
برنامه درسی ملی و به روزآوری رشته های 
کاردانــش آماده پذیــرش ازعلاقه مندان 
شده است، افزود:آینده بازارکار متعلق به 

هنرستان ها است.
وی عنــوان این رشــته ها ی جدید 
را شــامل تعمیر دستگاه های اداری، بسته 
بنــدی و فروش گیاهــان دارویی، بیابان 
زدایی و احیــای مراتع، تولید بذر گیاهان 
باغی و زراعی، تولید محصولات ارگانیک 
زراعــی و باغی، کشــت بــدون خاک ، 

محصولات کشاورزی، طراحی واجرای 
تراریــوم، خدمات گلخانــه ای ، فرآوری 
گیاهان دارویی، کشت بافت گیاهان باغی 
و زراعی، پرورش پرندگان زینتی، تکثیر و 
پرورش ماهیان خاویاری، تولید و محتوای 
آموزشــی الکترونیکی، حسابداری مالی، 
دســتیار فنی تعمیر و نگهداری هواپیما، 
مهمانــداری هواپیمــا، نان، شــیرینی و 
شکلات و دســتیار طراح تمرین فوتبال 

ذکردکرد.
وی بیان داشــت: بــرای تحقق این 
هدف باید ازانواع مشوق های کارآفرینی، 
اعتباری، بیمه ای و اســتخدامی اســتفاده 

کنیم.
وی مشــارکت بنگاه های اقتصادی 
و  درتاســیس  بخــش خصوصــی  و 
اداره هنرســتان ها را ضروری دانســت 
وخاطرنشــان کرد: معمولا استانداردهای 
مهارت از ســوی دستگاه متولی مهارت، 
بنگاه های اقتصــادی یا بخش خصوصی 

طراحی و تدوین می شوند.
آذرکیش یادآور شــد: این ارتباط و 
مشــارکت بین هنرستان و دستگاه متولی 
هیچ وقت قطع نمی شود اما به علت تغییر 
و یا نبود مشوق های لازم، گاه این مشارکت 

شدت و ضعف پیدا می کند.
وی گفت: برای ایجاد انســجام بین 
دســتگاه های متولــی و عرضه کنندگان 
مهارت ها نیازمنــد تدوین برخی قوانین 
ومشوق ها در مجلس شورای اسلامی ویا 

هیات وزیران هستیم.
وی عنــوان کــرد: مشــارکت در 
آموزش های مهارتــی ارتباطی دوجانبه 
میــان عرضه کننــدگان و تقاضا کنندگان 

مهارت هاست.
آذرکیــش ادامــه داد: بــرای ایجاد 
انسجام و هماهنگی بیشتر بین دستگاه های 
متولی وعرضه  کنندگان مهارت ها نیازمند 
تدوین برخی مقررات و قوانین و مشــوق 
ها درمجلس  شــورای اســلامی یا هیات 

وزیران هستیم.
مدیــرکل دفتر فنــی و حرفه ای و 
کاردانش وزارت آموزش و پرورش افزود: 
مطمئن باشــیم که آینده بازارکار متعلق به 
هنرستان هاست اما این آینده زمانی تحقق 
پیدا خواهــد کرد که تمهیــدات قانونی 
برای حمایت از بهره برداران آموزش های 
مهارتــی در اولویت قــرار گیرد پس باید 
ایــن قوانین را به ســمت حمایت از فارغ 

 التحصیلان هنرستان ها سوق دهیم.
وی با بیان اینکه سالانه بیش از3۰۰ 
هزار نفرازهنرســتان های کشــور فارغ 
 التحصیل می شوند، یادآورشد: اکنون 9۴۵ 

هزارهنرجو در 3 پایه تحصیلی داریم.
آذرکیش تاکید کرد: درسال 99 باید 
یک میلیون شــغل درکشورایجاد شود لذا 
هرچه هنرســتان ها را توسعه دهیم، باعث 
بالارفتــن ضریب اشــتغال در کشــور و 
درنتیجه بالارفتن ضریب توسعه اقتصادی، 

اجتماعی و فرهنگی خواهد شد.

۱۸ رشته جدید در هنرستان های کشور دایر شد


